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§ 1 
Mötet öppnas  
Ordföranden förklarar sammanträdet öppnat. 
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§ 2 
Närvaro  
Ordföranden hälsar alla välkomna. Närvaron kontrolleras.  
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§ 3 
Val av justerare och tid för justering  
Protokollet justeras av ordföranden Parasto Nosrati och Aura Baila. 
Protokollet justeras den 3 april 2025. 
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§ 4 
Stadens brottsförebyggande arbete och 
Trygghetsmätningen  
Karin Moberg, enhetschef välfärdsavdelningen, och Viktor 
Lindelöw, strateg välfärdsavdelningen, föredrar om Stockholms 
stads brottsförebyggande arbete och utvecklingen av det grova 
våldet samt utvecklingen av trygghet och utsatthet i staden. 
  

Rådets synpunkter 
  
Rådet ställer frågor samt diskuterar och reflekterar kring på förhand 
utskickade frågor. Bland annat lyfts följande punkter: 

• En ledamot framförde utvecklingspotential i det 
systematiserade delaktighetsarbetet där bland annat unga 
inte ingår. Här behöver staden satsa mer på feriearbete bland 
unga där de får delta i kartläggningsarbetet om de 
brottsförebyggande åtgärderna som finns. Det behövs även 
ett ungdomsråd som kan ingå i det brottsförebyggande 
arbetet. De ettåriga IOP-avtalen (idéburet partnerskapsavtal) 
var ohållbara där stadens budget sätts retroaktivt mot hur 
civilsamhällesorganisationer arbetar vilket kraftigt 
försvårade organisationernas planering, bemanning och 
resultat. Civilsamhället kom även in försent i processer och 
sågs av staden mer som utförare istället för diskussionsplank 
vilket var försent och till nackdel för det brottsförebyggande 
arbetet. 

• Barnens delaktighet lyftes av en ledamot, bland annat 
genom exempelvis trygghetsmätningen som för närvarande 
görs från 16 år. Yngre barn borde omfattas för att få en 
helhetsbild kring trygghet. Barn behövde involveras i det 
brottsförebyggande arbetet. Viktigt att tänka på ordval vid 
kontakt med barn i utsatta områden för att inte stigmatisera 
eller misstänkliggöra. Satsningar på ferie- och extrajobb för 
unga sågs som positivt då fler och fler barn önskar vilja 
arbeta för att dra in extra pengar till familjen. 

• Flera ledamöter lyfte vikten av samverkan med den civila 
sektorn. Positivt om staden arbetade mer med och nära 
lokalt förankrade organisationer, exempelvis 
fotbollsklubbar, som är på plats för att etablera ett mer 
hållbart samarbete under en längre tid. 

• En ledamot ansåg att fördelningen av medel mellan stadens 
stadsdelar behövde utvecklas där satsningar på Järva ansågs 
överskugga andra utsatta områden som exempelvis 
Skärholmen. Resursfördelningen inom socialtjänsten 
behövde ses över där det i vissa stadsdelar var för hög 
arbetsbelastning och sämre arbetsmiljö än i andra, mycket 
på grund av resursfördelningen. Det behövdes en politisk 
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dialog om detta. Detsamma gällde insatserna i staden som 
var ojämn på grund av den lokala stadsdelens beslut.  

• En ledamot föreslog närmare samarbete mellan näringsliv 
och skola, exempelvis genom klasscoacher. Sådana insatser 
sågs som mycket positiva. Fanns det något etablerat 
samarbete mellan kommuner för att utbyta erfarenheter? Det 
vore positivt och även bra om civilsamhället kan ingå i den 
konstellationen. 

• Dialogen och utbytet med kommunstyrelsens Agenda 2030-
råd sågs som mycket positiv av föredragarna. 

  

Särskilt yttrande 
  
Särskilt yttrande med anledning av frågan till rådets ledamöter: 
”Hur ser ni utifrån era perspektiv att Stockholms stad skulle 
kunna utveckla sitt brottsförebyggande arbete?” från Karin 
Moberg, enhetschef välfärdsavdelningen, och Viktor Lindelöw, 
strateg välfärdsavdelningen 
  
Det är av särskild vikt att tydligt inkludera den stora mängd grova 
brott som rör mäns och killars våld mot kvinnor och flickor i det 
brottsförebyggande arbetet. De insatser som sedan planeras måste 
också genomföras lika systematiskt och tydligt som man sedan en 
tid tillbaka strävar efter då det gäller annan grov brottlighet; som 
exempelvis den gängrelaterade. 
  
En tydlig prioritering av denna typ av brottslighet blir om möjligt 
ännu viktigare i kommuner som Stockholm stad som är extra 
drabbat av flertalet skjutningar, sprängningar och annan 
gängrelaterad brottslighet, eftersom denna tenderar att suga upp 
både resurser och prioritet och överskugga annan brottslighet. 
  
Eftersom den brottsförebyggande lagstiftning fortfarande är 
förhållandevis ny så har Stockholm stad här en chans att gå före och 
visa på hur man klarar av att balansera upp detta perspektiv och 
därmed ha ett minst lika stort fokus på den brottslighet som drabbar 
kvinnor och flickor särskilt, dvs sexualbrott och brott i en relation; i 
det brottsförebyggande arbetet. 
  
Rapport efter rapport visar på flickors och unga kvinnors utsatthet. 
BRÅ:s senaste rapport visar att just tjejer och unga kvinnor löper 
högre risk att bli utsatta för våld i en relation och 
Folkhälsomyndighetens UngKab23 visar att hela 24% av tjejerna 
har varit utsatta för ”penetration mot sin vilja” alltså våldtäkt. 
Samtidigt visar en rapport från Ecpat att ”många pojkar anser att 
flickor bär ansvaret för sin sexuella utsatthet och att de tycker att 
jämställdhetsarbetet har gått för långt”. En studie förra året visar 
också att 38% av flickor redan i årskurs nio, som haft en relation, 
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har varit utsatta för våld i den. När våldsutsattheten för unga tjejer 
är så tydlig redan i tidig ålder så måste samhället agera och 
förbygga dessa brott. I rapporten ” Killars våld mot tjejer och våld i 
ungas relationer – från osynligt område till prioriterad politisk 
fråga?” finns förslag på 15 åtgärder på området. 
  
Det är följaktligen av största vikt att just arbetet mot killars våld 
mot tjejer och våld i ungas relationer specifikt lyfts fram och 
utvecklas i det brottsförebyggande arbetet.  
  
Zandra Kanakaris 
Generalsekreterare stiftelsen 1000 Möjligheter 
Ledamot kommunstyrelsens råd för Agenda 2030 
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§ 5 
Remiss: Revidering av program för inköp  

Remisstid den 30 april 2025 
  
Rådet har fått Revidering av program för inköp på remiss med 
remisstid den 30 april 2025. 
  
Tommy Nederman och Maria Albin tar fram ett utkast till yttrande. 
Yttrandet kommer att delges rådet mejledes och diskuteras på rådets 
nästa möte den 24 april. 
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§ 6 
Remiss: Revidering av program med mål och riktlinjer för 
utförare av kommunala angelägenheter  

Remisstid den 30 april 2025 
  
Rådet har fått Revidering av program med mål och riktlinjer för 
utförare av kommunala angelägenheter på remiss med remisstid 
den 30 april 2025. 
  
Rådet ombeds att se över remissen och återkomma om det finns ett 
intresse att ta fram ett yttrande. 
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§ 7 
Remiss: Stockholms stads kemikalieplan 2025-2031  

Remisstid den 23 juni 2025 
  
Rådet har fått Stockholms stads kemikalieplan 2025-2031 på remiss 
med remisstid den 23 juni 2025.  
  
Rådet ombeds att se över remissen och återkomma om det finns ett 
intresse att ta fram ett yttrande. 
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§ 8 
Övriga frågor  

• En fråga lyfts om det kommer att komma en återkoppling på 
revideringen av rapporten skillnadernas Stockholm. 
Ordföranden ska undersöka frågan och återkomma. 

  
Information om teman för vårens två sista sammanträden: 

• Den 24 april är temat social hållbarhet och 
bostadsbyggande. Företrädare från AB Stockholmshem samt 
Stockholms Stadshus AB kommer på besök. 

• Den 22 maj gör rådet ett studiebesök till Stockholm Exergi. 
Studiebesöket börjar kl. 15.00 och efter det sammanträder 
rådet i en lokal på plats kl. 16.30. Information kommer att 
skickas ut närmre inpå mötesdagen. 
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